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i impossible ja  en aquesta institució en el moment en què . 

s'ha arribat a adquirir un volimi que era insostenible 

amb una administració deficient.

L ’esperit d’economia no s’ha d abandonar mai, ni una 

sola despesa supèrflua o innecessària s’ha deproduir però 

no s ha de dubtar ni un moment davant d’aquelles des- 

pcses que siguin necessàries segons les necessitats d’una 

obra que creix i que cal administrar amb severa escru- 

polositat.

Coni sabeu, el Sindicat té arrendat el servei admi- 

nistratiu a totes les institucions, amb la qual cosa s’obté 

una unitat de direcció que creiem favorable, però malgrat 

tot el bon desig del Sindicat, l’indole especialissima de 

la Cooperativa exigeix disposar del . personal propi es- 

pecialitzat que pugui rendir una administració acurada.

Ens liem dohat compte d’aquesta nccessitat i hem 

cuidat a resoldre totes les deficiències que s’anaven pro

di! :nt i que haurien augmentat cada dia.

Hem espccialitzat tot el personal de la Cooperativa 

de forma, que no tinguéssim cap altra preocupació que 

el servei d’aquesta institució, i hem obtingut ja  els fruits 

corresponents que molt aviat apreciareu vosaltres.

L a màxima regularitat en les comandes i en tot el 

servei de rccaptació i comptabilitat que porta aparellat 

són necessaris per arribar a un servei perfecte que el 

soci reconegui i que mai un descuit ni un error, ni 

una falta qualsevulla d’administració, pugui èsser motiu 

perquè cap soci s’allunyi desenganvat de la nostra or- 

ganització.

L ’aspecte administratiu té també un valor importan- 

tissini en una obra de la naturalesa de la nostra i és 

per això que hem volgut donar-vos aquesta impressió 

a continuano de les normes d’orientació generai que 

hem resumit per a donar una lleugera idea del criteri 

que ens inspira i que hem cregut que havia d’ésser co- 

negut per vosaltres abans de passar a l’explicació dels 

resultats obtinguts que creiem seran més eloqi’ients des- 

prés de conèixer les possibilitats que encara ofereixen 

el benifet que poden rendir al Sindicat i la Direcció 

conscient que procurem imprimir a tota la nostra ac- 

tuació.

R E S U L T A T S  D E  L ’E X E R C IC T

En passar al detall dels resultats obtinguts durant 

l’exercici, hem d’esmentar en prillar terme el fet que 

nosaltres considerem més sobresortint. per èsser el que 

més pot influir en la marxa de l’entitat, que dona una 

fisonomia més completa de la Cooperativa i que més 

importància pot tenir per als associats.

Ens referim a la creació i organització de la Secció 

d’Electro-Medecina.

Prop de tres anys duraren les gestions per tal d or- 

ganitzar aquesta secció sense que s’hagués pogut acon

seguir. Els anteriorsi Consells i lfactual-, havitìn fet 

nombroses gestions per tal d’organitzar d una o altra

manera aquesta Secció, pero ens trobárem davant re- 

norme inconvenient de tenir que anar sempre a darrer 

terme a un nombre reduít de cases productores que o bé 

tenien organitzada la seva venda a base d’exclusives o 

110 els interessava conccdir a la Cooperativa condicions 

realment favorables.

S ’havien fet alguns intents, siiavien borronajat al- 

guns coníractes, pero sempre teníem la impressió que 

crearíem una Secció de nom, perc) que de fet estaríem 

sempre a la mer’cé d’unes cases productores lligades amb 

nosaltres a contra-cor.

Vistes aqüestes dificultáis, resolguérem afrontar la 

solució que podia semblar més audaciosa, pero, que em

presa amb la necessária prudencia podia ésser la . 

segura encara que fos amb alguna lentitud.

L a  práctica ens lia demostrat que havíem encertat el 

can vi, que 110 hi havia tal audacia, que, camina vem sobre 

camí ferm i que el que havíem pensat fer amb alguns 

anys lio hem resolt amb mesos.

Comentaren! per procurar-nos 1111 técirc capac ner 

dirigir aquesta Secció i després d un tanteig prop de les 

cases productores del que podríem dir-ne primeres ma- 

téries, várem iniciar la fabricado per compte nostre 

d’alguns aparells senzills.

Sabíem prou l ’eíecte que aixó havia de produir entre 

la concurrencia i, efectivament, en llengar els primers 

aparells modestos, várem rebre les primeres ofertes de 

cases importants i de peíits industriáis que depenien d’al- 

tres cases. I per aquest camí hem arribat a organitzar 

plenament aquesta Secció.

V a  comentar la Secció d’Electro-Medicina el mes de 

marg del 1934. Els dos o tres primers mesos varen ésser 

purament dorientació i al final d’abril del 1935, és a dir, 

el període d’un any, molt escás si tenim en compte el 

temps perdut al principi, s’lia arribat a una venda de 

154.040*38 pesseíes.

Aquesta xifra és més eloqiient que cap altra dada 

que poguéssim donar-vos. Pero és que al costat d’aques

ta xifra cal veurc la forma com avui está organitzada 

aquesta Secció. N o sois hem arribat a tenir els princi

páis aparells en bones condicions, sinó que hem aconse- 

guit materials en dipósit amb totes les facilitats que en 

un principi ens eren negades.

Tenim, avui, tipus d’aparells propis de la Coopera

tiva, construíts d’acord amb el nostre personal técnic, 

estem amb relació amb les principáis cases éstrangeres 

de les quals rebem tota mena d’aparells necessaris per 

a les nostres construccions i tenim, a més, exclusives 

de la importáncia de les de “ N orisan’’ i “ K illiam ” .

Avui, els aparells d EMctro-Medicina de preu ja

de si elevat, s’han fet més assequibles a la gran majoria

dels metges grácies a l’obra de la Cooperativa.

A  més, en aquesta Secció s’lia produit el mateix fe-

nomen que en totes les altres que tenim organitzades. 

Fenomen que consisteix en servir d'instrument regula-


